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Editor’s Message / Message du rédacteur

Readers may know of the passing of historian Michael B. Katz on August 23, 2014. 
A pioneer in the writing of educational history, among other subjects, he influenced 
scholarship and educational reform in the United States, Canada and elsewhere. 
HSE/RHÉ will publish a tribute to Michael Katz in its Spring 2015 issue.

Les lecteurs de cette revue ont sûrement appris le décès de Michael B. Katz le 23 août 
2014. Il fut, entre autres, un pionner en histoire de l’éducation. Son influence sur le 
monde académique et la réforme en éducation s’étendait aux États-Unis, au Canada 
et à d’autres pays. La revue lui rendra un hommage dans le numéro du printemps 
2015.

We are pleased to recognize the special scholarly achievements of some long-
standing contributors to the journal. R.D. Gidney and W.P.J Millar’s How Schools 
Worked: Public Education in English Canada, 1900–1940 (MQUP, 2012) re-
ceived the Publications Award from the Canadian Association of Foundations of 
Education (CAFE). Bruce Curtis’s Ruling by Schooling Quebec: Conquest to Liberal 
Governmentality — A Historical Sociology (UTP, 2012), is a multiple prize recipient. It 
won the Political History Group Prize and the Clio Prize from the Canadian Historical 
Association; and the Prix Lionel-Groulx awarded by Institut d’histoire de L’Amerique 
française. The book was shortlisted for the Canadian Historical Association’s John 
A. Macdonald Prize; it was a finalist for the Canada Book Prize (Humanities) from 
the Federation for Humanities and Social Sciences; and it earned an honorable men-
tion for the John Porter Tradition of Excellence Prize from the Canadian Sociology 
Association. Congratulations to the authors.

La revue est heureuse de souligner la remarquable contribution de trois de ses colla-
borateurs de longue date dont les travaux de recherche ont été couronnés par la com-
munauté scientifique. Le plus récent ouvrage de R. D. Gidney et W. P. J. Millar inti-
tulé : How Schools Worked : Public Education in English Canada, 1900 –1940 (MQUP, 
2012) a reçu le Prix des publications de l’Association canadienne pour l’étude des fon-
dements de l’éducation (ACÉFÉ). Pour sa part, Ruling by Schooling Quebec : Conquest 
to Liberal Governmenetality — A Historical Sociology (UTP, 2012) de Bruce Curtis a 
été primé plusieurs fois. Il s’est valu le Prix Histoire politique et le Prix Clio décernés 
par la Société historique du Canada ainsi que le Prix Lionel-Groulx attribué par l’Ins-
titut d’histoire de l’Amérique française. Cet ouvrage fut également sélectionné pour 
le Prix John A. Macdonald de la Société historique du Canada; il a été finaliste pour 
le Prix du Canada en sciences humaines de la Fédération des sciences humaines. Cette 
recherche a aussi méritée une mention pour le Prix du livre de John Porter de la Société 
canadienne de sociologie. Nos plus sincères félicitations à ces auteurs.
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